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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Pintér Sándor, belügyminiszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Tervezi-e a kormány egy nívós felsőoktatási intézmény
létrehozását Balassagyarmaton?" 

Tisztelt Belügyminiszter Úr!

Nógrád vármegye demográfiai mutatói finoman szólva is egyre siralmasabbak. A vármegye kiürül, 
a fiatalok elköltöznek. Ez egy olyan sokoldalú probléma, melynek megoldása elengedhetetlen a 
vidék fennmaradásának szempontjából.

Nógrád vármegye helyzete sajátosnak mondható, mivel nincsen olyan felsőoktatási intézmény, 
amely miatt tömegesen áramolnának a vármegyébe a tanulni vágyó fiatalok, vagy legalább a 
nógrádi fiatalok nem mennének el más megyékbe tanulni. Be kell látni, hogy aki a fővárosba, vagy 
más nagyvárosokba járnak egyetemre, ritkán fognak visszatérni egy olyan vármegyébe, ahol a 
diplomás értelmiséget tömegesen nem tudják foglalkoztatni, mert sem a kapacitások, sem pedig a 
bérek nem érnek fel az országos átlaghoz.

Ebben azért is van felelőssége a kormánynak, mert Balassagyarmat nem csak Nógrád vármegye 
szempontjából számít fontos településnek, de a határon túli magyar diákok is gyakran járnak oda 
iskolába.

Semjén Zsolt miniszterelnök-helyettes Úr a MÁÉRT ülésen kifejtette, hogy az a térség, amely 
gazdaságilag, kultúrálisan, oktatásügyileg meggyengül, az a térség kiürül. Ez az állítás viszont nem 
csak az elszakított területeken, de az anyaországban is igaz!

Éppen ezért a gúnyhatár mindkét oldalán számítanak a magyar kormány hathatós segítségére. Ebből
adódnak a kérdések.

-          Tervezi-e a kormány egy nívós felsőoktatási intézmény létrehozását Balassagyarmaton?

-          Mivel biztosítja a kormány, hogy Nógrád vármegyéből ne vándoroljanak el a fiatalok?



-          Milyen intézkedéseket tesznek annak érdekében, hogy minden vármegyében elérhető legyen 
a felsőoktatás?
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